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BERGEN: Professor Peter M. Haugan ved Universitetet i 
Bergen er oppnevnt til viseformann i et UNES-

CO–utvalg som arbeider med bærekraftig 
forvaltning av verdenshavene. Intergo-
vernmental Oceanographic Commission 
(IOC) skal øke kunnskapen om havet for å 

sikre en bærekraftig forvaltning av det 
marine økosystemet. Blant de konkrete 

ansvarsområdene er tsunamivars-
ling. Haugan er til daglig instituttle-

der ved Geofysisk institutt ved 
UiB. Han er oppnevnt 

som nestfor-
mann i IOC 

frem til 
2013. 

(ANB–
NTB)

Får prestisjetungt FN–verv

ASKØY: Ordfører Knut Hansel-
mann (Frp) ønsker ikke lenger å få 
lønnen fastsatt av politiker-
kolleger. – Det er helt klart 
uheldig at politikerne på 
Askøy vedtar sin egen lønn, 
sier han til Askøyværingen.

Tidligere ble ord-
førerlønnen på 
Askøy fastsatt ut 
fra hva rådman-
nen tjente. Etter at 
rådmannsstillingen 
ble en åremålsstil-
ling i kommunen, 
gikk man bort fra 
den ordningen. Nå 
praktiserer Askøy 
en ordning der en 
egen lønnsnemnd 
legger frem en inn-
stilling til kommu-
nestyret, som i sin 
tur vedtar ordførerlønnen.

Etikkutvalget i KS har tidligere gått ut mot 
å la ordførerlønn følge rådmannslønn eller 
å la politikere vedta lønnen til kommunens 
øverste politiske valgte. Flere av nabokom-
munene til Askøy har valgt å rette seg etter 
anbefalingen. Blant dem er Radøy, Meland 
og Austrheim. Ifølge Askøyværingen har 
disse kommunene valgt å knytte ordfører-
lønnen opp mot stortingsrepresentantenes 
godtgjørelse. En slik ordning sikrer at det er 
uavhengige som fastsetter lønnen.

– Jeg synes dette høres ut som en for-
nuftig modell, og vil absolutt anbefale at 
det blir vedtatt på Askøy også, sier Hansel-
mann.

Vil ha lønnen 
fastsatt av  
uavhengige

Å stille spørsmål i Bergen bystyre 
må arte seg litt som å spille posts-
jakk.

HORDALAND

Svein Tore Havre
svein.havre@ba.no

ll		I bystyret settes det av en halv time til 
muntlige spørsmål på hvert møte. Har spørs-
målsstilleren lyst til å stille et oppfølgings-
spørsmål, er det behov for en god porsjon 
tålmodighet.
ll		– Svarene vi får er svært innpakket. Og vi 
må vente en måned til vi får stilt oppfølgings-
spørsmålet, sier Ruth Grung til Fanaposten.
ll		Ap-politikeren troner på toppen av lis-
ten over hvem som oftest plager byrådene i 
Bergen med spørsmål. Totalt stilte hun 42 
spørsmål i bystyret i fjor. Hvor mange som 
var oppfølgingsspørsmål, går ikke frem av 
oversikten lokalavisen har utarbeidet. Men 
i den grad Grung husket hva som var på ta-
petet måneden før, figurerer nok det samme 
temaet i mange av spørsmålene.
ll		Litt slik er det også med postsjakk. Idret-
ten er blitt angrepet av stadig bedre tekno-
logi, som gjør det mulig for sjakkinteresserte 
å spille mot hverandre selv om de er på hver 
sin halvdel av kloden. Men fortsatt skal det 
finnes sjakkentusiaster som tar vare på tra-
disjonen med kappestrid gjennom Posten. 
ll		I 2006 var det for eksempel en bergen-
ser som stakk av med tittelen verdensmes-
ter i postsjakk. Da hadde konkurransen vart i 

rundt fire år. I januar 2006, da konkurransen 
var over, fortalte den stolte verdensmester 
Ivar Bern til VG at han sommeren i forveien 
øynet sjansen til å vinne. Da gjelder det å hol-
de konsentrasjonen.
ll		Postsjakkspillerne har vanligvis tredve 
dager på seg til å gjennomføre ti trekk. Det er 
cirka samme tid det tar å stille et oppfølgings-
spørsmål i Bergen bystyre. Og mens sjakk-
spillerne forhåpentligvis får den responsen 
de ønsker, er situasjonen en annen for poli-
tikerne i bystyret.
ll		– Svarene er veldig ofte vage. Jeg har ved 
fire anledninger i fjor stilt spørsmål om til-
rettelegging for funksjonshemmede på fly-
plasshotellet. Svarene har vært heller vage, 
sier SV-politiker Lillian Blom til Fanaposten. 
Hun troner på annenplass på listen, omgitt 
av partifrendene Oddny Miljeteig og Simen 
Willgohs.
ll		Byråd Lisbeth Iversen (KrF) fikk klart 
flest spørsmål i løpet av fjoråret, viser Fa-
napostens statistikk. Og Iversen påpeker at 
administrasjonen bruker mye tid før hvert 
bystyremøte på å finne gode svar. Overfor 
lokalavisen på Nesttun ønsker hun ikke å 
kommentere påstandene om at hun og ad-
ministrasjonen lykkes heller dårlig i forsø-
kene.
ll		– Mye tyder imidlertid på at svarene er 
tilfredsstillende siden få av spørsmålene blir 
gjentatt ved neste anledning, sier Iversen.
ll		Men det kan jo hende at spørsmålsstil-
lerne har glemt hva de spurte om sist. Hvis 
det er tilfelle, er det kanskje en god idé å ta 
et slag postsjakk for å styrke tålmodighet og 
konsentrasjon.

Postsjakk 
i bystyret

SUNNHORDLAND: Statistikk fra 
Haugaland og Sunnhordland po-
litidistrikt viser en kraftig økning 
i antall narkotikasaker de siste 
årene.
– Narkotikasaker er saker politiet produ-
serer selv. Høyt sakstall indikerer først og 
fremst høyt aktivitetsnivå og ikke en stor 
økning i narkotikakriminaliteten, påpeker 
politimester Kaare Songstad i en presse-
melding.

Eksplosjon
Han noterer seg 980 saker under rubrik-
ken «narkotika totalt» i løpet av første 
halvår. I fjor var det tilsvarende tallet 879 
saker. Dette året markerte en eksplosjon 
av narkosaker, ettersom det i 2009 var 
registrert 427 tilfeller under kategorien.

Politidistriktet må også registrere en 
økning i voldssaker. I løpet av årets første 
seks måneder fikk de inn 362 voldssaker. 
Tilsvarende tall i fjor var 327. Men under 
voldskategorien har utviklingen de siste 
årene vært noenlunde jevn, viser statis-
tikken.

– Det er flere definisjoner av voldssaker 
i vårt system. I dette tallet inngår for ek-
sempel ikke tall for familievold og sede-
lighet, påpeker politimesteren.

Det totale antall forbrytelser har økt 
de siste årene. I første halvår er det re-
gistrert 3402 saker i Haugaland og Sunn-
hordland politidistrikt. Tallet for samme 
periode i fjor var 3309.

– Jeg er spesielt opptatt av at særlig 
kriminalitetstallene sees i et lengre per-
spektiv, sier politimesteren i pressemel-
dingen. I så måte har han grunn til å si 
seg fornøyd. For totaltallet under rubrik-
ken forbrytelser var i 2004 3423 saker, 19 
færre saker enn inneværende år.

Mye bedrageri
– For noen kategorier er utviklingen opp-

siktsvekkende over tid, og kanskje særlig 
når vi i perioden kan vise til både høyt 
aktivitetsnivå og befolkningsøkning, på-
peker Songstad.

I mange av kategoriene er tallene sta-
bile over tid. Det gjelder imidlertid ikke 
grove og simple bedragerier. Politiet i 
Sunnhordland har registrert 123 simple 
tyverier i årets første seks måneder. Sta-
tistikken viser en jevn økning de siste 
årene, og er mer enn en dobling fra 
2006. 

For grove bedragerier er utviklingen 
enda mer oppsiktsvekkende. Halvårstal-
lene viser 55 tilfeller i år, mot 39 i fjor. I 
de seks årene før det var antall saker al-
dri over elleve i løpet av første halvår.

Kraftig økning i  
antall narkosaker

VIL HA NY LØNNS-
MODELL: Knut 
Hanselmann.

POLITIMESTER: Kaare Songstad.


